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Besvarelse af spørgsmål 8 ad L 198 stillet af udvalget den 29. maj 2020 

efter ønske fra Victoria Velasquez (EL). 

 

Spørgsmål:  

Vil ministeren løbende – f.eks. månedligt – holde udvalget orienteret om 

omfanget og karakteren af modtagne anmeldelser efter whistleblowerord-

ningen for de erhvervsrettede covid19-kompensationsordninger, og hvor-

dan der er handlet herpå fra myndighedernes side – eventuelt i fortrolig 

form, hvis påkrævet. 

 

Svar: 

Jeg vil selvfølgelig gerne holde udvalget orienteret om brugen af whist-

leblowerordningen, når den er kommet godt i gang.  

 

Jeg ved, at Erhvervsstyrelsen arbejder på en it-løsning, hvor oplysninger 

om brugen af whistleblowerordningen løbende skal kunne trækkes ud af 

systemet med henblik på offentliggørelse sammen med de øvrige statisti-

ske oplysninger om kompensationsordningerne, styrelsen offentliggør en 

gang ugentligt. For whistleblowerordningen kan det f.eks. være antal mod-

tagne henvendelser og behandlede henvendelser. Derudover bliver det 

også muligt at trække oplysninger om, hvordan henvendelserne fordeler 

sig på de kategorier, som systemet kommer til at basere sig på.  

 

Jeg vender tilbage til udvalget med disse oplysninger, når ordningen er 

kommet godt i gang. Tidspunktet herfor vil i høj grad afhænge af antallet 

og karakteren af de indkomne anmeldelser. 

 

Jeg henviser derudover til mit svar på spørgsmål 7. 
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